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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült: Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2024; március 13. 

(szerda) napján a 11 óra 45 percre meghirdetett, de ténylegesen 11 óra 55 perckor kezdődő 

Szekszárd Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatalának Dísztermében (7100 Szekszárd, Béla 
király tér 8.) megtartott rendkívüli, nyilvános üléséről. 
 

Jelen vannak: 

Gyurkovics János   alpolgármester- 
Bomba Gábor     képviselő- 
Csötönyi László    képviselő- 
Faragó Zsolt    képviselő- 
Gréczy-Félegyházi Gyöngyvér  képviselő- 
Gulyás Róbert    képviselő- 
Illés Tamás     képviselő- 
Kővári László    képviselő- 
Máté Péter    képviselő- 
Móra Viktória     képviselő- 
Murvai Árpád    képviselő- 
Rácz Zoltán    képviselő- 
Szollár Zoltán    képviselő- 
Zaják Rita    képviselő- 
 

! polgármesteri tisztség betöltetlen; 
 

Tanácskozási joggal megjelentek: 
dr. Zsikó-Gál Klaudia jegyző- 
dr. Biró Gyula aljegyző- 
dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető,  
dr. Gerzsei Edit igazgatóságvezető- 
Herr Teréz főépítész- 
Majnayné Sajben Anna igazgatóságvezető- 
Magyar Károly igazgatóságvezető; 

Zsiga Marianna igazgatóságvezető- 
dr. Gyulay Soma jogi és bizottsági referens, jkv-vezető. 

 

Gyurkovics János alpolgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy az ülésen 14 

fő képviselő megjelent, a közgyűlés határozatképes, az ülést megnyitja; 
 

Gyurkovics János alpolgármester: Javaslatot tennék a meghívóban kiküldött napirendi 
pontra, Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének önkormányzati 
rendelete Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 2024. évi költségvetéséről. 
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Elöljáróban annyit szeretnék mondani, hogy a közgyűlés 2024. március 11-ei ülésén ismételten 
tárgyalta a költségvetést, amelynek elfogadására nem került sor. ! költségvetés-tervezet 

módosításáról született megállapodás, mely alapján a tervezet beterjesztését követően 
érkezett sportcélú támogatások, a költségvetés 5. számú melléklete, egyéb működési célú 
támogatások államháztartáson kívülre alcím, Államháztartáson kívüli szervezetek, egyesületek 
sorokba beépítésre került a Szekszárdi Fekete Gólyák Kézilabda Klub részére 3.000.000 forint, 
a Szekszárdi UFC részére 7.000.000 forint, az önkormányzat kulturális feladatainak 
finanszírozása címén a 2024-es évre 449.076.000 forint állami támogatással számolhatunk, 
mely összege 33.193.000 forinttal nőtt az előző évi támogatáshoz képest. A Települési 
Önkormányzatok kulturális feladatainak bérjellegű támogatására 34.589.000 forint került 
beépítésre az időközben ismertté vált normatíva adatok alapján. ! támogatás kötött 
felhasználású elszámolása az éves költségvetési beszámoló keretében történik. Szekszárd 
Megyei Jogú Város Önkormányzatának 2024. évi költségvetési tervezete a költségvetés 
bevételi és kiadási főösszegét 11.010.624.000 forintban javasolja megállapítani. Javaslom a 

csatolt rendelettervezet elfogadását, mert Szekszárd számára a működést, valamint az 
átgondolt fejlesztéseket teszi lehetővé. ! napirendi pontot a Közgyűlés előtt tárgyalta az 
Oktatási és a Pénzügyi Bizottság. Én az OKSI elnökének a véleményét kérem szépen a napirendi 
ponttal kapcsolatban. Bocsánat, egy dolgot itt elsiettünk, a napirendi ponttal, aki egyetért, az 

kérem szépen, most szavazzon. 
 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel az ülés napirendjének elfogadására vonatkozó 
javaslatot, amelyet a Közgyűlés, melynek létszáma 14 fő - 14 igen szavazattal, egyhangúlag 

elfogadott, és az alábbi napirendet állapította meg: 
 

NAPIREND 

 

1; Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének </2024;(<) önkormányzati 
rendelete Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 2024; évi költségvetéséről 
(tervezet) 

(52. számú, módosított tartalmú előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: dr. Zsikó-Gál Klaudia jegyző 

Véleményezésre felkérve: PB, OKSI 

 

 

1; Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének </2024;(<) önkormányzati 
rendelete Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 2024; évi költségvetéséről 
(tervezet) 

(52. számú, módosított tartalmú előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: dr. Zsikó-Gál Klaudia jegyző 

Véleményezésre felkérve: PB, OKSI 

 

Murvai Árpád képviselő: Köszönöm a szót. Tisztelt !lpolgármester Úr! Tisztelt Jegyző !sszony! 
Tisztelt Jelenlévők! Közösen tartott ülésünkön tárgyaltuk meg az Oktatás, Sport és Ifjúsági 
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Bizottság elfogadta kiegészítéssel a beterjesztett javaslatot, ez a kiegészítő határozati javaslat 
itt van előttem, miután a másik bizottság ismertette az ő álláspontját fölolvasom. Köszönöm. 
 

Máté Péter képviselő: Köszönöm a szót! Tisztelt alpolgármester úr, tisztelt közgyűlés! A 

bizottságunk is megtárgyalta, együttes ülés volt, a 2 bizottság együttes ülésén a kiküldött 
költségvetési rendelet-tervezetet elfogadásra javasolja a Közgyűlésnek, valamint a határozati 
javaslatnak van egy kiegészítése, ami arról szól, hogy az UFC a kapott támogatást mire költheti. 
Murvai Árpád elnök úr majd felolvassa pontosan. Köszönöm szépen. 
 

Zaják Rita képviselő: Köszönöm szépen a szót! Én Igazgatóságvezető asszonyhoz fordulok, a 
költségvetés kapcsán szeretnék egy pár kérdést tisztázó jelleggel feltenni, nem feltétlenül csak 
és kizárólag a saját magam tájékoztatására. Azt szeretném megkérdezni, hogy minden idők 
legnagyobb éves iparűzési adóbevételével számol ez a költségvetés, azt szeretném 
megkérdezni, hogy mi történik akkor, hogyha ez az adóbevétel tízmilliókkal, ne adjisten 

százmilliókkal kevesebb, tehát hogy akkor mi van a költségvetéssel, milyen sorrendben, és 
miből fogja elvenni a testület. Egyetlen egy tisztázó kérdést még, múltkor alpolgármester úr 
mondta, de szeretném akkor ezt most még egyszer, hogy december 4-én kaptam egy 
közérdekű adatigénylésre választ a Volán kifizetéssel kapcsolatban, és ugye van egy peresített, 
és egy vitatott összeg, és van egy kalkulált 2023-as, a mellett ott van, hogy 150.000.000 abból 
már ki van fizetve, tehát itt 3 tételről beszélünk, akkor csak annyi lenne a kérdésem, hogy 
ebből még mi a fennálló tartozás, mekkora összeg, amit az idei évben kell kifizetni. Köszönöm. 
 

Zsiga Mariann igazgatóságvezető: Köszönöm szépen a szót, mindenkit szeretettel köszöntök, 
kezdeném a Volán tartozással, hogyha megengedi képviselő asszony. A Volán tartozás 
esetében 3 évet, a 21-22 évet, illetve a 24. évi előleget terveztük, a 2021. évi tartozás ügye 
peresítve van, ezt idén januárban kiegyenlítettük, viszont a költségvetésben tervezni kellett 
vele, hiszen az idei évi kiadásként jelentkezik a 2022. évi Volán tartozás, közel 250.000.000 
forint, amit szeptember 30-ig a lehetőségeinkhez mérten igyekszünk kifizetni, és ugye 
kötelezettségünk van 2024. évre, 200.000.000 forint előleg fizetésére, ez negyedévente 
50.000.000 forint, részletekbe szeretnénk teljesíteni. ! másik kérdésére a válasz, ha előfordul 
olyan, hogy az adóbevételek nem teljesülnek, az előirányzat, illetve a vártnak megfelelően, 

döntés kérdése, hogy mely előirányzatok azok, amelyek zárolásra kerülnek, illetve amelyek 
nem kerülhetnek költésre, de ez természetesen közgyűlési döntési hatáskör. Köszönöm 
szépen. 
 

Zaják Rita képviselő: !kkor a következő kérdésemet 2 részre bontanám, frakcióvezető 
urakhoz fordulok, hogy tervezték-e azt, gondolkoztak-e azon, hogy mi lesz a sorrend? Nyilván 
én is bizakodó vagyok, és bízom a pozitív iparűzési adóbevételben, de ugye azt tudjuk, hogy 
3,3 milliárd a tavalyi, és azt is nyilván látjuk, hogy ez a hatalmas inflációnak a következménye 
volt részben, hogy ilyen nagy volt az az összeg, tehát várhatóan ennél nagyobb összegre, 
sokkal nagyobb összegre nem számolunk, és az idei költségvetésben 3,7 milliárd forint van, 
hogyha jól mondom betervezve ugyanerre a tételre, tehát tavaly 3,3 tized milliárd folyt be, és 
az idei évre 3,7 milliárd. Gondolkoztak-e azon, hogy akkor esetleg mi az, amiből majd nem tud 
megvalósulni semmi sem? ! kérdésem, másik fele pedig Faragó képviselő úrhoz szól, aki azt 
írta Facebookon, hogy a kormányzati támogatás megszűnése az UFC-nél a TAO támogatásukat 
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elutasították, és ez okozott pénzügyi nehézséget. 2 kattintással lehet látni, hogy a T!O-t 

megkapta, tehát nem tudom milyen kormányzati támogatás szűnt meg az UFC-nél, 
mindamellett természetesen támogatom a nekik megszabott plusz összeget, csak ez lenne a 
kérdésem, hogy akkor ez mit jelent, ez a kormányzati támogatás megszűnése. Köszönöm. 
 

Dr; Zsikó-Gál Klaudia jegyző: Tisztelt !lpolgármester Úr, tisztelt közgyűlés! Képviselő asszony 
nem hozzám címezte a helyi iparűzési adóval kapcsolatos tájékoztatást, de úgy gondolom, 
hogy mégiscsak kiegészítésre szorulna. !zt látjuk az elmúlt 5-8 évben, hogy folyamatosan 
emelkedő közhatalmi bevételekkel számolhat az önkormányzat a költségvetésében és a 
költségvetési tervezésnél mindig az előző évi tény adatokat vesszük figyelembe. !z előttem 
lévő számok alapján jól látható, hogy igazából a Covid időszak az, ami a kormányzati 
intézkedéseknek megfelelően itt, amiről beszéltünk már az előző közgyűlésen és a helyi 
iparűzési adó mértékének, illetve a fizetési kötelezettség csökkentésének a hatását érezhettük 
a 2020-21 és a 21-22-es évekbe. !z azt megelőző években 2016-tól kezdődően egészen a Covid 
időszakig emelkedő tendenciát mutattak a közhatalmi bevételek, és így ily módon 2018. évben 
is ugye 3.000.000.000 fölötti volt a közhatalmi bevétel, 2019. évben tovább emelkedett a helyi 
iparűzési adó bevétel, 3.784.336.000 forint volt, úgyhogy úgy gondoltuk, és nyilván egyébként 
is a közhatalmi bevételek tervezésénél, a helyi adókról szóló törvény alapján, és az 
államháztartásról szóló törvény rendelkezései alapján mindig tényadatok alapján kerül sor a 
tervezésre, ha és amennyiben olyan körülmények állnának elő, mint amilyen körülmények vis 
major helyzet, egyebek, a korábbi években is előálltak, abban az esetben mód van arra, hogy 
a költségvetés módosításával ezeket a bevételi tényezőket korrigáljuk, illetve ehhez 
értelemszerűen a kiadásokat is csökkenteni kell, de jelen helyzetben semmi okunk nincsen 
arra, hogy ennél az összegnél kisebb mértékben tervezzük a helyi iparűzési adóbevételt is, 
illetve az egyéb közhatalmi bevételeket is. Köszönöm szépen! 
 

Zaják Rita képviselő: Köszönöm szépen a választ, én ezt természetesen értem, és tisztában is 
vagyok ezzel, azt gondolom, hogy az amiről sokat hallhattunk, ugye, hogy milyen klassz volt és 
nagyszerű volt a tavalyi év, az annak is köszönhető volt, hogy tavalyi iparűzési adóbevétel az 
meglehetősen alultervezett volt, ugye 2,6-2,7 milliárd, ha jól emlékszem, ehhez képest lett 
ugye 3,3 milliárd, tehát ott azért az önkormányzatnak a tavalyi évben volt egy 6-700.000.000 

forintos mozgástere, azért szerintem ez fontos, hogy elmondjuk, én csak azt gondolom, 
hogyha van egy 3,3 milliárdos fix bevételünk, oké, hogy valamennyivel terveztünk többre, de 
szerintem, és azt gondolom, hogy ezzel a saját pénztárcájával is mindenki így van, hogy 

óvatosabb tervezéssel, és ha befolyik a plusz pénz, mint a tavalyi évben, akkor könnyebb azt 
mondani, hogy ehhez, vagy ehhez rendelem, mint azt mondani, hogy hát itt van, de most el 
kell vennünk, értem ennek a logikáját is, mert most van egy olyan költségvetés, amiben 
gyönyörű szépek a számok, hát legyen így, akkor teljesüljön. Köszönöm szépen. 
 

Gyurkovics János alpolgármester: Megkérem Murvai Árpád elnök urat a határozati javaslat 
ismertetésére. 
 

Murvai Árpád képviselő: Köszönöm a szót, tisztelt képviselőtársaim! A kiegészítő határozati 
javaslatom a következőképpen szólna. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyűlése, 1 dönt arról, hogy a Szekszárdi Utánpótlásnevelő Futball Club részére az 
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Önkormányzat 2024. évi költségvetésében előirányzott 7, azaz hétmillió forint kizárólag az 
utánpótlás-nevelés sportruházati és mez beszerzésére használható fel, határidő a 
döntéshozatal napja, felelős Gyurkovics János alpolgármester úr. Felhívja a Polgármesteri 
Hivatal Önkormányzati és Szervezési Igazgatóságát a támogatási megállapodás jelen határozat 
1. pontjában foglaltak szerinti előkészítésére, határidő április 15., Majnay Gábor osztályvezető 
úr. 3. felhatalmazza az alpolgármester urat a támogatási megállapodás aláírására, egyúttal 
felkéri a Gazdasági Igazgatóságot a támogatási összeg átutalására, határidő 2024. április 30., 
Gyurkovics János alpolgármester úr és Zsiga Mariann igazgatóság vezető asszony a felelőse. 

Köszönöm szépen. 
 

Gyurkovics János alpolgármester: Köszönöm szépen elnök úr, akkor szavazás következik, 
először a rendeletre szavazunk. 
 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel a rendelettervezet elfogadását, melyet a közgyűlés – 

melynek létszáma 14 fő – 14 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott és a következő 
rendeletet alkotta: 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város 

Önkormányzata Közgyűlésének 

4/2024. (III.14;) önkormányzati rendelete 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 

2024. évi költségvetéséről 
 

(! rendelet jelen jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
 

Gyurkovics János alpolgármester: Most szavazzunk az elnök úr által ismertetett határozati 
javaslatra.  

 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés - 

melynek létszáma 14 fő - 13 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadott, és az alábbi 
határozatot hozta: 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 70/2024; (III;13;) határozata 

a Szekszárdi Utánpótlásnevelő Football Club támogatásáról 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 

 

1. dönt arról, hogy a Szekszárdi Utánpótlásnevelő Football Club részére az önkormányzat 
2024. évi költségvetésében előirányzott 7.000.000 forint kizárólag az 
utánpótlásnevelés sportruházat és mezbeszerzésére használható fel- 
 

Határidő: ! döntéshozatal napja 

Felelős: Gyurkovics János alpolgármester 
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2. felhívja a Polgármesteri Hivatal Önkormányzati és Szervezési Igazgatóságát a 
támogatási megállapodás jelen határozat 1.) pontjában foglaltak szerinti elkészítésére- 
 

Határidő: 2024; április 15; 
Felelős: Majnay Gábor osztályvezető 

 

3. felhatalmazza az alpolgármestert a támogatási megállapodás aláírására, egyúttal 
felkéri a Gazdasági Igazgatóságot a támogatási összeg átutalására. 
 

Határidő: 2024; április 30; 
Felelős: Gyurkovics János alpolgármester 

  Zsiga Marianna igazgatóságvezető 

 

Mivel egyéb kérdés, hozzászólás nem hangzott el, az alpolgármester 12 óra 11 perckor a 

nyilvános ülést berekeszti. 
 

 

K. m. f. 

 

 

 

Gyurkovics János  dr. Zsikó-Gál Klaudia 

alpolgármester              jegyző 

 

 

 

Jegyzőkönyvet készítette:  
 

 

 

dr. Holczer Mónika      és      Biró Zsófia 

igazgatóságvezető              adminisztrátor 


